
نسخه ای برای امروز صنعت
برای رسیدن به چنین رشدی سالیانه حدود 850 هزار 
از منابع  میلیارد تومان سرمایه گذاری لازم است که 
و  تامین  هزار  الی 500  نفت حداکثر 450  و  داخلی 
مابقی نیاز به سرمایه گذاری خارجی می باشد. در غیر 

این صورت شرایط تنش زا خواهد شد
اندرکاران  راستا توجه ویژه مسولین و دست  این  در 
صنعت و اقتصاد کشور را به موارد ذیل معطوف می دارد:

1- توجه به رکود: رکود شدید کمر اکثر صنایع را خم 
نموده و بیکاری را گسترش داده و برای کاهش آن باید تقاضای خرید را تحریک نمود. 
تسریع در اجرایی شدن طرح خرید سبد خانوار به صورت تخصیص اعتبار و خرید 
اقساطی وزارت صنایع و تبدیل بخشی از یارانه ها به کوپن خرید وسایل خانگی ساخت 
داخل و همچنین توزیع کارت های اعتباری خرید تا سقف مشخص توسط بانک ها و 

سازمان های ذیربط می تواند موثر واقع شود.
2- بررسی و کاهش خردمندانه واردات غیر ضروری بخصوص آنچه در داخل تولید 
می شود که ضمن ضربه زدن به تولیدات مشابه داخلی نقدینگی خانواده ها را جذب 

می نماید.
3- قاچاق گسترده انواع کالا به خصوص کالای مشابه داخلی ضمن محروم کردن دولت 
از وصول میلیاردها تومان سود و عوارض گمرکی به صنایع داخلی ضربات مهلکی وارد 
می نماید و نیز موجب جذب نقدینگی خانواده ها می گردد. در سال 2014 میلادی آمار 
رسمی صادرات کفش و پوشاک گمرکات چین به ایران حدود 800 میلیون دلار اعلام و 
آمار واردات گمرکات ایران در همان زمان فقط 5 میلیون دلار می باشد. البته مشابه این 
آمار در واردات قاچاق از ترکیه و دبی و ... هم می توان دید. در اینجا خاطر نشان می سازم 

حتی با صفر شدن تعرفه ها نیز قاچاق به خاطر فرار از مالیات تداوم خواهد داشت.
4- مالیات: بدیهی است با کاهش قیمت نفت و حجم فروش به خاطر شرایط تحریم 
دولت نیازمند درآمدهای بیشتر مالیاتی می باشد ولی بهتر است به جای رد دفاتر و 
سخت گیری های بسیار برای اخذ مالیات بیشتر از آنهایی که همه ساله مثل بچه آدم 

مالیات خود را می دهند مالیات گریزان را شناسایی و از آنها مالیات حقه را بگیرند.
5- کمبود شدید نقدینگی و سرمایه در گردش و نرخ تسهیلات بانکی بعضا تا 30 درصد 

توان تولید و رقابت پذیری صنایع داخلی را به پایین ترین حد رسانده است.
6- برنامه ریزی خردمندانه برای کاهش تدریجی خام فروشی که حجم بسیاری اشتغال 

و ارزش افزوده را به آن سوی مرزهای انتقال می دهد.
7- تسهیل بیشتر ضوابط سرمایه گذاری خارجی بخصوص سرمایه ایرانیان آن سوی 

مرزها که در کنار سودای سود اکثرا سودای آبادانی وطن شان را نیز دارند.
8- تسهیل و گسترش صادرات که اخیرا کاهش نیز یافته است.

9- توجه بسیار به برندسازی و برندینگ و تولید بدون کارخانه و تصویب قوانین مورد نیاز 

قبل از آنکه برندهای ترک وغیر بازارهای ایران را کلا تصرف نمایند.
10- تصویب تسهیلات ارزان برای گسترش و تقویت بخش تحقیق و توسعه و نوآوری 

در اکثر صنایع
11- تهیه و تصویب استراتژی صنعتی و اقتصادی مناسب و قابل اجرای کشور و 
سندهای توسعه استانی و کشوری به منظور هدایت صحیح سرمایه گذاری ها از نظر نوع، 

حجم و مکان و توجیه پذیری کامل.
12- شبکه توزیع: هزینه های توزیع کالا رشد نامتعارفی نموده و 30 تا 40درصد قیمت 
تمام شده را تشکیل می دهد. با تصویب تسهیلات و شرایط مناسب و آسان برای 
گسترش فروشگاه های زنجیره ای دست دلالان را از سر صنعت و مصرف کننده کوتاه 

نمایید تا اقتصاد واسطه گری و ضد تولید تدریجاً جمع شود.
13- تلاش برای رشد بهره وری در صنعت، بهره وری را به عنوان یکی از منابع غنی 

رشد اقتصادی کشور بدانیم.
14- گسترش فرهنگ خرید محصولات ایرانی برای نجات اقتصاد کشور، هزینه های 
تبلیغات رسانه ملی سرسام آور و اثر مخرب تبلیغات ماهواره ای عمدتا رقبای ترک 
ما انکارناپذیر و حضور ما در تبلیغات ماهواره ها برای مقابله با تبلیغات صنایع ترک 
ممنوع می باشد. در زمانی که اعلام می نمایند حدود 80 درصد ایرانیان ماهواره می بینند 

و صاحبان صنایع و تجار ترک از این ممنوعیت کیف می کنند.
15- به گسترش موج کم باوری و ناباوری بخش کثیری از مدیران صنایع به بهبود 
شرایط تولید توجه نمایند به گسترش موج مهاجرت از سنگر تولید به سایر بخش ها توجه 

فرمایند که اکثراً بخش های غیرمولد می باشد.
16- محیط زیست اخذ یک درصدی فروش ، محیط زیست را نجات نخواهد داد با 
تخصیص تسهیلات بدون بهره یا کم بهره و با استفاده از منابع همین یک درصد جریمه 

واحدهای آلاینده را تشویق به رفع آلایندگی نمایند.
17- آموزش ها در کلیه مقاطع تحصیلی باید متناسب با نیاز جامعه و صنایع و با 
توجه به فرآیند اشتغال تغییر یابند و به سهم شایسته آموزش های فنی و حرفه ای در 
کنار آموزش های تئوریک توجه شود. با عارضه مدرک گرایی که بلای جان جوانان و 
خانواده ها شده باید برخورد منطقی شود سالیانه حدود 800 هزار پایان نامه ارشد و دکتر 

با صرف میلیاردها تومان تهیه می شود و 99 درصد آنها در کتابخانه خاک می خورد.
18- مشکل بدهکاران صندوق ذخیره ارزی با مصوبه ارزشمند مجلس داشت حل 
می شد، لیکن آیین نامه اجرایی بانک مرکزی و در نظر گرفتن زمانی کوتاه برای تامین 
نقدینگی موردنیاز پرداخت 25 درصد رویای شیرین بیش 5 هزار واحد گرفتار را نقش 

بر آب نمود.
19- در سال جاری با وجود اینکه چندین مرتبه وزیر محترم صنعت، معدن و تجارت 
اعلام فرمودند کالاهای غیراساسی مشمول کنترل قیمت و قیمت گذاری نخواهد بود 

مرتباً برای واحدهای تولیدی مزاحمت ایجاد می شود.
20- پرداخت مطالبات معوق دولتی به صنایع با تهاتر آن با بدهی های صنایع به 

 51 شماره 156    آبان 94  



سازمان های دولتی یا وابسته به دولت با احتساب بهره و جریمه دیرکرد دقیقا مشابه 
عملکرد وزارت دارایی با بدهکاران.

مهندس رضا حمیدی - عضو هیئت مدیره انجمن صنایع نساجی ایران

الزام برچسب شناسه کالا روی البسه وارداتی
فعالان  شدن  ملزم  از  حمایت  سازمان 
کالا  شناسه  برچسب  نصب  به  اقتصادي 
بر روي البسه واردات رسمي از ابتداي آبان 

خبر داد.
به گزارش خبرگزاري آریا، مجتبي فراهاني 
گفت: این سازمان با همکاري ستاد مرکزي 

مبارزه با قاچاق کالا و ارز با عزم جدي و راسخ با عرضه کنندگان پوشاک قاچاق 
برابر قانون برخورد خواهد کرد. معاون بازرسي و رسیدگي به تخلفات سازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولید کنندگان افزود: تمام واردکنندگان و فعالان اقتصادي بخش 
عرضه پوشاک با برند خارجي ملزم به دریافت مجوز فعالیت نمایندگي از مرکز امور 
اصناف و بازرگانان وزارت صنعت ، معدن و تجارت هستند. وي با تاکید بر ضرورت 
حمایت از صنعت نساجي خاطرنشان کرد: هرگونه فعالیت واحد صنفي پوشاک بدون 
پروانه کسب معتبر ، ممنوع است و اتحادیه ها موظف به جلوگیري از ادامه فعالیت این 

واحدها هستند.
معاون بازرسي و رسیدگي به تخلفات سازمان حمایت افزود: با نگهداري هر نوع البسه 
وارداتي در واحد صنفي و یا انبارهاي بدون برچسب ، به موجب قانون برخورد خواهد شد.
فراهاني توضیح داد: اتحادیه هاي صنفي مربوط در سراسر کشور موظفند ضمن شناسایي 
و برخورد با واحدهاي صنفي بدون پروانه کسب، لزوم رعایت ضوابط و مقرراتي مد نظر 
از جمله در باره خرید البسه وارداتي داراي کد رهگیري و با فاکتور رسمي را به واحدهاي 

صنفي تحت پوشش ابلاغ کنند.
وي خاطرنشان کرد: این اقدام براي اجراي وظایف مقرر در قانون مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز و به منظور ساماندهي عرضه پوشاک با نشان تجاري خارجي و حفظ حقوق مصرف 
کنندگان است و شهروندان در صورت مشاهده هرگونه تخلف مي توانند شکایات خود را 
به سامانه تلفني 124 و ستادهاي مستقر در سازمان هاي صنعت، معدن و تجارت استان 
ها اطلاع داده و مطمئن باشند در کوتاه ترین زمان ممکن به شکایت هاي آنها رسیدگي 
خواهد شد. فراهاني برخورد با عرضه پوشاک قاچاق را اجتناب ناپذیر دانست و یادآور شد: 
سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان مطابق ماده 36 قانون مبارزه با قاچاق 

کالا و ارز از جمله دستگاه هاي کاشف کالاي قاچاق مي باشد.
به گفته این مقام مسئول ؛ بازرسان این سازمان در 6 ماهه اول امسال با انجام بیش 
از 125 هزار مورد بازرسي کشف کالاي قاچاق در سطح کشور حدود 95 میلیارد ریال 

کالاي قاچاق کشف و ضبط کرده اند.

نایب رییس انجمن صنایع چرم عنوان کرد 
عدم حضور طراحان خارجی چرم به دلیل قانون کار

با  ایران  انجمن صنایع چرم  رییس  نایب 
اشاره به ممنوعیت استفاده از چرم گاوی 
در پوشاک، گفت: با وجود اهمیت طراحی و 
مدل در حوزه چرم، اکنون با ضعف طراحی 
در این صنعت مواجه هستیم و تولید کننده 
ایرانی نمی تواند طراح خارجی در کارخانه 

خود استخدام کند، چراکه براساس قوانین کار، مشکلاتی برای پرداخت دستمزد او 
به وجود می آید و طراحان خارجی نیز حاضر نیستند با این دستمزد در ایران کار کنند.

عباس ترکمان در گفت وگو با ایسنا، با بیان این که هرچند سال یکبار در صنعت چرم 
شاهد رکود هستیم، اظهار کرد: یکی از دلایل اصلی ایجاد رکود در این صنعت مربوط 
به تغییر طراحی و مد است. وی با بیان این که بحث مد بیشتر در بخش پوشاک کاربرد 
دارد، ادامه داد: معمولًا از چرم سبک برای تولید پوشاک استفاده می شود و چرم سنگین 
کاربری های دیگری از جمله کفش، کمربند و غیره دارد. نایب رییس انجمن صنایع چرم 
ایران افزود: البته در مورد چرم گاوی اجباری از سوی سازمان دامپزشکی وجود دارد که 
نمی توان در تولید پوشاک استفاده کرد و بعضاً مورد استفاده در مبلمان و صندلی نیز قرار 
می گیرد. ترکمان همچنین درباره  ضعف طراحی صنعت چرم در ایران گفت: در این زمینه 
برنامه ای مدون وجود ندارد، چرا که اصل این کار باید از دانشکده های طراحی شروع 
شود. از سوی دیگر انجمن نیز تلاش خود را در این زمینه می کند که تاکنون نیز چندین 
کلاس آموزشی برای طراحی برگزار کرده است. وی با بیان این که در کلاس آموزشی 
قبلی یک طراح ایتالیایی حضور داشت، اظهار کرد: امروزه تولید کننده ایرانی نمی تواند 
طراح خارجی را در کارخانه خود استخدام کند، چرا که براساس قوانین کار مشکلاتی 
در این زمینه برای پرداخت دستمزد او به وجود می آید که طراحان خارجی نیز حاضر 
نیستند با این دستمزد در ایران کار کنند. به گفته نایب رییس انجمن صنایع چرم ایران 
حضور طراحان خارجی در کارخانه های ایران می تواند برای پیشرفت صنعت چرم کشور 

بسیار تاثیر گذار باشد.

در دانشگاه مالک اشتر؛ نسل جدید جلیقه های ضد گلوله با فناوری نانو ساخته شد
محققان در دانشگاه مالک اشتر موفق به 
طراحی و ساخت زره های نسل نوین مایع 
برای ساخت جلیقه های سبک و منعطف 

ضد گلوله با فناوری نانو شدند.
زره های  ساخت  امروزه  مهر،  گزارش  به 
هوشمند از نانو کامپوزیت های جاذب انرژی 

جهت حفاظت شخصی توجه محققین بسیاری را جلب کرده است. از سوی دیگر وزن، 

52   شماره 156    آبان 94      



مقاومت و ... از عواملی هستند که در یک زره باید در نظر گرفته شوند.
به همین دلیل محققان در دانشگاه مالک اشتر موفق شدند با فناوری نانو به ساخت 
زره هایی کم وزن، بدون کاهش مقاومت نفوذ بپردازند. این زره از دو جزء اصلی از جمله 
پارچه با مقاومت کششی بالا مانند »کولار« و سیال سخت شونده تحت برش تشکیل 

شده است.
این سیال به گونه ای است که چنانچه به آن ضربه وارد شود و یا تحت نیروی ناگهانی 
قرار بگیرد، در کسری از ثانیه دچار افزایش »ویسکوزیته« )مقاومت یک مایع در برابر 
اعمال تنش برشی ( شده و انرژی وارد شده را به شدت جذب می کند. جلیقه ضد گلوله و 
ضد چاقوی منعطف با قابلیت جذب انرژی بالا با استفاده از فناوری نانو بر پایه سیالات 
زرهی زرد مایع است. ساخت زره فوق سبک با حجم کم و کاهش وزن به میزان حداقل 
40 درصد نسبت به زره های مشابه از مزایای این طرح است. همچنین این زره های 
طراحی شده علاوه بر انعطاف پذیری بالا و  قابلیت تعریق و تنفس پذیری بالا، دارای 
قابلیت مقاومت در برابر چند شلیک همزمان و جذب انرژی نسبت به وزن بالا است. 
این زره ها قابلیت پوشش دهی تمام اعضای  متحرک بدن  از جمله گردن، آرنج و زانوها 

را دارد.
از این زره می توان برای حفاظت فردی در مقابل مین، بمب، گلوله، چاقو، حفاظت 
خودروهای زرهی و هواپیماهای جنگنده، پتوهای جاذب امواج انفجار، پوتین های ضد 
مین سربازان، دستکش های مقاوم به برش و نفوذ برای حفاظت پزشکان و پرستاران 

بهره برد.

کارشناس اقتصادی عنوان کرد: صنعت کهنه نساجی در دست فراموشی
یک کارشناس اقتصادی گفت: دولت باید 
به صنعت نساجی توجه ویژه ای داشته باشد 
زیرا قدیمی تر از صنعت نفت و خودرو سازی 

است، اما به فراموشی سپرده شده است.
سید مهدی صادق کارشناس اقتصادی در 
در  جوان،  خبرنگاران  باشگاه  با  گفت وگو 

خصوص صنعت نساجی گفت: بعد از برداشته شدن تحریم ها و ایجاد ارتباطات بین 
المللی و اقتصادی، باید به فکر نوسازی ناوگان صنایع کهنه باشیم که یکی از آنها صنعت 

نساجی است و قدمتی طولانی در تاریخ تولید و صنعت و اشتغال دارد.
این کارشناس اقتصادی اظهار داشت: بخش بسیار کوچکی از صنعت نساجی، تولید حوله 
است که تجارت آن در دنیا حدود شصت میلیارد دلار در سال است و زمانی بهترین 
حوله ی دنیا، حوله ایرانی بود. گفتنی است که در زمینه ی ابریشم و ابریشم بافی هم آن 

قدر تبحر داشتیم و در جهان مشهور بودیم که جاده ی ابریشم ایجاد شد.
 وی گفت: این صنعت پرکارترین بخش است و بیشترین نیروی انسانی را به خود 
اختصاص داده و در زمینه ی تولید پارچه، پوشاک و رنگرزی دارای مهارت است، اما در 

سال های گذشته به دلایل مختلف از جمله تحریم ها، تکنولوژی  این صنعت قدیمی باقی 
مانده و به همین خاطر کیفیت و قیمت تمام شده  آن تحت الشعاع قرار گرفته و قدرت 

رقابت را از دست داده است. 
 سید مهدی صادق گفت: ما می توانیم با اصلاح و ترمیم تکنولوژی و ماشین آلات، 
صنعت نساجی را احیا کنیم و در زمینه های مختلف مانند کاشت پنبه، ریسندگی، 

بافندگی، دوزندگی، کنف و ... آن  را ارتقا ببخشیم.
 وی بیان کرد: امیدوارم دولت به این صنعت توجه ویژه ای داشته باشد زیرا قدیمی تر از 

صنعت نفت و خودرو سازی است، اما به فراموشی سپرده شده است.

تجمع کارگران نساجی پارسیلون در مقابل سازمان تامین اجتماعی
جمعی از کارگران نساجی پارسیلون استان 
لرستان در اعتراض به اینکه دیگر مشمول 
قانون بازنشستگی سخت و زیان آور نیستند 
در مقابل سازمان تأمین اجتماعی در تهران 

تجمع کردند.
به گزارش ایلنا این کارگران که شمار آنها 

در حدود 105 نفر است می گویند: ظاهراً سازمان تامین اجتماعی حاضر نیست مدت 
پرداخت شدن بیمه بیکاری را جزء سوابق سخت و زیان آور حساب کند.

این کارگران در توضیح ماجرا گفتند: در سال 86 مدیریت وقت نساجی پارسیلون به دلیل 
مشکلات اقتصادی قصد تعطیلی کارخانه را داشت اما همان زمان با پیگیری مسئولان 
وقت مقرر شد تا بخشی از دستمزدهای ما برای مدتی در حدود یک و سال و نیم توسط 
صندوق بیمه بیکاری پرداخت شد و پرداخت بخشی دیگر از دستمزدها همچنان برعهده 

کارفرما باقی ماند.
معترضان می گویند: حالا با گذشت بیش از 6 سال از خاتمه یافتن دورانی که بخشی از 
دستمزدهایمان از محل صندوق بیمه بیکاری پرداخت می شد قصد داریم تا بازنشسته 
شویم اما سازمان تامین اجتماعی به این بهانه که دوران یاد شده جزء سوابق سخت و 

زیان آورمان محسوب نمی شود با بازنشستگی ما مخالفت می کند.
کارگران پارسیلون که مدعی هستند تا پیش از سختگیری های اخیر سازمان تامین 
اجتماعی دیگر همکاران آنها توانسته اند تا بصورت پیش از موعد بازنشسته شوند، ادامه 
دادند: در نتیجه مانع تراشی های اخیر توالی سوابق سخت زیان آور آنها برهم خورده و آنها 

می بایست حداقل پنج سال دیگر فعالیت کنند.
کارخانه پارسیلون خرم آباد که در دهه 70 به دنبال واگذاری های غیر اصولی دچار 

مشکلات جدی شد طی سالهای اخیر همواره با بحران مواجه بوده است.
شرکت پارسیلون بعنوان یکی بزرگ ترین تولیدکنندگان الیاف فیلامنت نایلون و گرانول 
پلی آمید دارای قدمتی 40 ساله است که در برهه های مختلف زمانی همواره با مشکلات 
زیادی دست و پنجه نرم کرده است. طی سال های گذشته بار ها کارگران این کارخانه 
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به دلایل مختلف اعتراضات خود را به گوش مسئولان رسانده اند به طوری که آخرین 
تجمعات و نارضایتی های کارگران مربوط باز هم مربوط به شمول قانون بازنشستگی 
مشاغل سخت بوده که کارگران اعتراض خود را به عدم پرداخت حق بیمه و مطالبات 

مطرح کردند اما هنوز راه به جایی نبرده اند.

سفر رئیس جمهوری گره ۱2 ساله نساجی مازندران را باز کرد
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت مازندران 
مازندران  به  جمهوری  رئیس  سفر  گفت: 
گره 12 ساله دستگاه های خریداری شده 
کارخانه نساجی مازندران را برای نصب و 

بهره برداری باز کرده است.
محمد محمدپورعمران در گفت و گو با ایرنا 

افزود : ماشین آلات نساجی مازندران سال 82 خریداری شد ولی تاکنون به مرحله نصب 
و بهره برداری نرسیده است. وی ادامه داد : این دستگاه ها به دلیل تعرفه گمرکی و بدهی 
مالیاتی از سال 90 در داخل کارخانه نساجی در قائمشهر پلمپ شد که بخشی از این 

تجهیزات در حال فرسودگی بود.
محمدپور عمران ارزش اقتصادی این دستگاه ها را حدود یک هزار و 300 میلیارد ریال 
اعلام کرد. مدیرکل صنعت مازندران گفت : با پیگیری مسوولان مازندران و موافقت 
گمرک ، همزمان با سفر استانی رییس جمهوری به مازندران رفع پلمپ ماشین آلات 
نساجی با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت به عنوان نماینده اعزامی رییس جمهوری 
به قائمشهر انجام خواهد شد. وی افزود : با نصب ماشین های رنگ ریزی واحد صنعتی 
نساجی مازندران برای حدود 500 نفر جوان جویای کار در این استان شغل ایجاد می شود.
کارخانه نساجی مازندران دارای خطوط مختلف ریسندگی ، بافندگی، دولاتابی، بوبین 
رنگ کنی و گونی بافی است که با نصب دستگاه های رنگرزی ، خطوط رنگرزی و چاپ 
تکمیل خواهد شد. این کارخانه در شهر قائمشهر در 15 کیلومتری غرب شهر ساری 

مرکز مازندران واقع است و افزون بر 500 نفر کارگر دارد.

7۰درصد پیراهن های مشکی چینی اند!
و  ادوات  داغ  بازار  از  گزارش ها  و  اخبار  روزها  این  
و  دارد  ماه محرم حکایت  در  پیراهن های مشکی 
بالایی  تاکید می کنند که چین سهم  فروشندگان 
اتحادیه  رییس  زمینه  این  در  دارد.  بازار  این  در 
پیراهن دوزان و پیراهن فروشان می گوید که حدود 
60 تا 70 درصد پیراهن های مشکی محرم از چین 

وارد شده است.
جواد درودیان در گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: پارچه مشکی از کشورهای ترکیه، تایلند و 

چین با مارک های متفاوت وارد می شود ولی سهم بیشتری از این واردات متعلق به کشور 
چین است. وی با اشاره به اینکه بازار خرید وفروش پیراهن در رکود به سر می برد افزود: 
قیمت پوشاک چین مناسب و ارزان تر بوده ولی کیفیت و دوخت آن رضایت بخش نیست.

درودیان با بیان اینکه سود تولیدکنندگان پیراهن مشکی 13 تا 15 درصد و مغازه داران 
25 تا 30 درصد است افزود: در حال حاضر قیمت تولید پیراهن های مشکی مردانه 
حدود 25 تا 30 هزار تومان است که مغازه داران نیز با حداکثر سود 20 درصدی آن را 
می فروشند، ولی در برخی مواقع شاهدیم که همین پیراهن ها با قیمت بسیار بالاتری به 
فروش می رسند. البته باید توجه داشت که تمامی تولید کنندگان در تلاشند تا تولیدات 

خود را به فروش برسانند، چون این پیراهن ها در ایام دیگر خریداری ندارد.
رییس اتحادیه پیراهن دوزان وپیراهن فروشان، رکود بازار به دلیل واردات بی رویه را 
از مهم ترین مشکلات این صنف برشمرد و گفت: دریافت مالیات های بی رویه نیز از 

مواردی است که واحد های صنفی را با مشکل مواجه کرده است.

قاچاق 5۰۰ میلیون متر پارچه به کشور
با  گفت :  تجارت  و  معدن  صنعت ،  وزیر 
نساجی  صنعت  صنعتگران  و  تشکل ها 
بتوانیم  تا  می گذاریم  متعددی  جلسات 
بازسازی و نوسازی صنایع را سرعت دهیم.

با  گفت :  تجارت  و  معدن   ، صنعت  وزیر 
نساجی  صنعت  صنعتگران  و  تشکل ها 

جلسات متعددی می گذاریم تا بتوانیم بازسازی و نوسازی صنایع را سرعت دهیم.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، محمد رضا نعمت زاده دربیست و سومین سفر دولت 

یازدهم به استان ها  از کارخانه نساجی مازندران بازدید کرد.
وی در این بازدید گفت: قانون اجازه داده است که چنانچه صد در صد سود شرکت 
خالص برای تولید سرمایه گذاری شود از معافیت مالیاتی برخوردار شود لذا باید  بخش 
عمده سود شرکت ها  برای تکمیل و توسعه صنعت صرف شود و شکوفایی صنعت 

این گونه محقق می شود.
وی تصریح کرد : ما حدود یک میلیارد و سیصد میلیون متر پارچه لازم داریم 800 
میلیون متر در داخل کشور تولید می شود و 500 میلیون متر قاچاق می شود و این در 

حالی است که  سود بازرگانی اش هم بالاست و بنابر این به صورت قاچاق می آید.
مهندس نعمت زاده  ادامه داد: مشکلات توقف ماشین آلات در گمرک باید مرتفع شود و 

اگر موانعی هست ما باید کمک کنیم تا کارخانجات با تمام ظرفیت کار کنند.
وزیر صنعت ،  معدن و تجارت بیان کرد : واحدهای تعطیل و نیمه تعطیل در حال فعال 
شدن هستند و برخی باید در تکنولوژی شان تغییراتی بدهند و برخی نیاز به نقدینگی 

دارند.
وی گفت : در حال حاضر در برخی محصولات تراکم محصول  داریم ولی آنچه مهم 
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است حمایت و تقویت تولید و بازار صادرات است و بعضا واحدهای صنعتی که به خاطر 
تغییر بازار باید تغییر محصول بدهند باید تقویت شوند.

اعلام آمادگی بانک ملی برای توسعه فعالیت کارخانه نساجی مازندران
 مدیرعامل بانک ملی ایران از اعلام آمادگی 
کارخانه  فعالیت  توسعه  برای  بانک  این 

نساجی مازندران خبر داد.
در  همتی  عبدالناصر   ، ایرنا  گزارش  به 
آیین گشایش پلمب ماشین آلات کارخانه 
نساجی مازندران واقع در قائم شهر گفت: 

پیش از این بانک ملی برای رفع مشکلات این واحد صنعتی بزرگ و مهم کشور و 
مازندران تلاش هایی را انجام داده است.

وی ادامه داد : حقوق و معوقات کارگران که معضل چندین ساله کارخانه نساجی 
مازندران به شمار می رفت با دستور مسئولان ارشد کشوری سال گذشته رفع و حقوق 

و معوقات پرداخت شد.
مدیر عامل بانک ملی ایران بدهی معوقه به بانک ملی را مشکل اصلی کارخانه نساجی 
مازندران برشمرد و گفت: این مشکل می تواند مانعی برای توسعه و پیشرفت کارخانه 
باشد. وی ادامه داد: به ازای بدهی کارخانه نساجی به بانک ملی، زمین این کارخانه واقع 
در شهر قائمشهر با قیمت گذاری کارشناسی به این بانک داده می شود. به گفته همتی با 

انجام این روند، مشکل مهم کارخانه نساجی مازندران رفع خواهد شد.
نخستین کارخانه نساجی مازندران در سال 1309 به عنوان یکی از صنایع بزرگ ایران 
فعالیت خود را در قائم شهر آغاز کرد و در گذشته نه چندان دور کارخانه های نساجی 
مازندران در قالب سه کارخانه بزرگ نساجی شماره یک، دو و سه هر کدام به تنهایی از 
صفر تا صد تولید پارچه شامل ریسندگی )تولید نخ از پنبه(، بافندگی، رنگرزی و عرضه 

آن به بازار را انجام می داد و در سراسر کشور شعبه های فروش پارچه داشت.
این کارخانه ها مانند بسیاری دیگر از برندهای ملی کشور از 10 تا 15 سال پیش رو به 
زوال رفت و یکی یکی قدرت تولید و رونق خود را از دست داد و سه کارخانه شماره 
یک ، دو و سه بتدریج دچار آنچنان رکودی شد که طی دو سال 90 و 91 به طور کامل 

تعطیل شد و کارگرانش خانه نشین شدند.
کارشناسان و مسئولان اقتصادی مازندران معتقدند که گرچه اجرای اصل 44 و خصوصی 
سازی ادارات و صنایع دولتی در واقع طرحی است برای افزایش کیفیت تولیدات، افزایش 
رقابت، افزایش سطح تولید و در نتیجه اشتغال زایی بیشتر، اما از آنجا که نساجی قائمشهر 
که صنعتی دولتی و متعلق به وزارت صنعت، معدن و تجارت بود، در فرآیند خصوصی 
سازی به اهل آن سپرده نشد و به تأمین اجتماعی )یک نهاد دولتی دیگر(، بانک ها یا 
افراد غیرمتخصص در بخش خصوصی واگذار شد، این صنعت را بتدریج به ضعف، رکود 

و تعطیلی کشاند.

از دو سال پیش فعالیت کارخانه های تعطیل شده قائمشهر از سرگرفته شد و اکنون دو 
کارخانه شماره یک و سه تقریباً فعال شده و کارگران کارخانه شماره دو نیز به کارخانه 

شماره سه منتقل شده اند.

سهم 7۰ درصدی چینی ها از بازار 8۰۰ میلیونی چادر و روسری
و  چادر  مصرف کنندگان  از  یکی  ایران 
از  نیز  آن  عمده  که حجم  است  روسری 
خارج از ایران تأمین می شود، اما از بازار 870 
میلیونی چادر و روسری وارداتی ایران سهم 

چینی ها چیزی در حدود 70 درصد است.
به گزارش ایسنا، درحالی که سال گذشته 

زمزمه هایی از تولید چادر مشکی ایرانی به گوش می رسید، طی ماه های گذشته واردات 
شال، چادر، روسری و مقنعه مجموعا به بیش از 100 تن رسید. به این ترتیب در نیمه 
نخست امسال نزدیک به 874 میلیون تومان چادر مشکی و روسری تنها از مبادی 

رسمی به ایران وارد شد.
آمارهای گمرکی نشان می دهد که ارزش مجموع 105 تن چادر و روسری وارد شده 

به کشور به حدود 300 هزار دلار یعنی چیزی نزدیک به 874 میلیون تومان می رسد.
ایران در این مدت مجموعا از 8 کشور شامل آلمان، اسپانیا، امارات، ایتالیا، ترکیه، فرانسه، 
فنلاند و چین چادر و روسری خریداری کرده است. اما بیشترین سهم در بازار چادر و 
روسری ایران متعلق به چین است، این کشور تقریباً تمامی این بازار را در دست دارد و 
کشورهای دیگر حتی ترکیه و امارات نیز در این بین سهمی ناچیز در مقابل چین دارند.

آمارها نشان می دهد که در 6 ماهه نخست امسال چین 76.5 تن چادر وروسری با ارزش 
مجموعا بیش از 216 هزار دلار به ایران فروخته است. حجم واردات چادر و روسری 
از چین در مقایسه با کل واردات این محصول نشان می دهد که این کشور سهمی 72 

درصدی به لحاظ وزنی و ارزشی از بازار چادر و روسری وارداتی ایران دارد.

تعطیلی هزار واحد تولید پوشاک در مشهد
وی شمار تولیدکنندگان کنونی پوشاک در 
شهر مشهد را 756 واحد عنوان و بیان کرد: 
با این وجود هم اکنون 98 درصد پوشاک 
عرضه شده در بازار این شهر وارداتی است.
رییس اتحادیه تولیدکنندگان پوشاک مشهد 
گفت: حدود هزار واحد تولید پوشاک فعال 

در این شهر طی سال های اخیر تعطیل شده اند.
 محسن مرادی در گفت و گو با ایرنا واردات بی رویه پوشاک خارجی و نیز قاچاق آن، 
ناکارآمدی سیاست های اتخاذ شده، افزایش مالیات و ناتوانی در تامین هزینه ها از 
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مهمترین علل تعطیلی این واحدهای تولیدی برشمرد. وی افزود: بیکاری عده زیادی از 
شاغلان در واحدهای تولیدی پوشاک و آسیبهای اجتماعی و اقتصادی فراوان از تبعات 

تعطیلی واحدهای تولید پوشاک در مشهد هستند.
وی شمار تولیدکنندگان کنونی پوشاک در شهر مشهد را 756 واحد عنوان و بیان کرد: 
با این وجود هم اکنون 98 درصد پوشاک عرضه شده در بازار این شهر وارداتی است. 
مرادی گفت: بر این اساس تنها دو درصد پوشاک موجود در بازار مشهد تولید همین 
شهر است و این در حالی است که بخش زیادی از آن نیز توسط مهاجران خارجی تولید 

می شود.
وی افزود: هم اکنون تولیدکنندگان عمده و معروف پوشاک در مشهد با مشکلات 

عدیده ای روبرو هستند.
رییس اتحادیه تولیدکنندگان پوشاک مشهد گفت: سیاست های اتخاذ شده در این زمینه 
تاکنون هیچ نتیجه ای در بر نداشته و حتی وضعیت را وخیم تر هم کرده است لذا 

چاره اندیشی برای رفع مشکلات واحدهای تولید پوشاک یک ضرورت است.

صدای پنبه کاران گلستان به رییس جمهور می رسد
نیاز  استاندار گلستان وعده داد در صورت 
فعالیت های  فراروی  مشکلات  و  مسائل 
مشکلات  حل  منظور  به  پنبه  تحقیقاتی 
تولیدی و صنعتی این محصول در استان را 
به دکتر روحانی رییس جمهوری و یا سایر 
اعضای دولت منتقل تا در رفع آن شتاب 

لازم داده شود. به گزارش ایرنا حسن صادق لو در بازدید از ایستگاه تحقیقات پنبه هاشم 
آباد در گرگان از رییس موسسه تحقیقات پنبه کشور درخواست کرد تا به صورت مکتوب 
مسایل و مشکلات کشت پنبه و نیازهای محققان برای رونق کشت را ارائه تا پیگیری 

لازم در جهت رفع آن صورت گیرد.
رییس موسسه تحقیقات پنبه کشور نیز با ارائه گزارشی از وضعیت مقایسه ای کشت 
این محصول گفت: برخی کشورهای دنیا با اهمیت دادن به کشت پنبه و حمایت از آن 

اقتصاد کشورشان را رشد داده اند.
دکتر قربانعلی روشنی یکی از مشکلات پنبه کاران را حمایت بیش از حد از محصولات 
رقیب برشمرد و گفت: اگر   حمایت ها از کشت پنبه افزایش یابد و در پی آن کمیته 
مشورتی ملی و استانی نیز فعال شود، می توان کشت آن را رونق داده و اقتصادی کرد. 
وی حمایت بیشتر از محققان موسسه تحقیقات پنبه را نیز در تولید و توسعه ارقام جدید 

مفید ارزیابی کرد.
استاندار گلستان همچنین از طرح پرورش بذر هیبرید که برای نخستین بار از سوی 
محققان موسسه پنبه در مرکز تحقیقات هاشم آباد گرگان کشت و تولید شده است، 

دیدن کرد.

دکتر محمدرضا زنگی مسوول اجرای طرح مزبور گفت: مطالعه و پرورش بذر هیبرید پنبه 
از دو سال قبل به صورت مزرعه ای در گلستان آغاز شده است که ویژگی آن از لحاظ 
تعداد و وزن غوزه نسبت به سایر ارقام، بیشتر و سنگین تر است. به گفته وی برای تولید 
بذر هیبرید پنبه پیشرفت های خوبی به دست آمده است و امیدواریم که امسال به نتیجه 

مطلوب و مورد نظر برسد.
وی افزود: اکنون مطالعه برای تولید بذر هیبرید پنبه در ایستگاه های کارکنده بندرگز، 
کاشمر و ورامین نیز در دست انجام است اما تاکنون نتایج آن در گرگان امیدواری 

بیشتری به دنبال داشته است.
همچنین استاندار گلستان از طرح های خاک ورزی حفاظتی، کشت مستقیم پنبه در داخل 
گلشن، کشت نشاء پنبه و دستگاه نیمه اتوماتیک برداشت پنبه ساخته دکتر شهرام 

نوروزیه در ایستگاه تحقیقات پنبه هاشم آباد گرگان دیدن کرد.
استان گلستان یکی از قطب های مهم کشت پنبه در کشور به شمار می رود که طبق 
گزارش روابط عمومی موسسه تحقیقات پنبه کشور درگلستان 15 تا 20 هزار هکتار به 

زیر کشت این محصول می رود.
پیش از این و در دوران رونق تولید پنبه در گلستان میزان کشت این محصول 150 تا 
200 هزار هکتار و واحدهای صنعتی مرتبط با آن 36 واحد بوده است. اوج کشت پنبه در 

گلستان 225 هزار هکتار با میانگین تولید 2 تن در هکتار گزارش شده است.
کارشناسان وزارت جهاد کشاورزی در موسسه تحقیقات گرگان از طریق آزمایش در 
مزرعه الگویی تاکنون موفق شده اند ضمن کاهش دوره رویش و تولید پنبه از 180 تا 
210 روز به 140 روز، میانگین برداشت در هکتار را نیز به 7 تن افزایش دهند. استان 
گلستان با مساحتی افزون بر 20 هزار کیلومتر مربع حدود 1.850 میلیون نفر جمعیت در 

سطح 14 شهرستان دارد.

واگذاری جشنواره مد لباس فجر به اتاق اصناف ایران
مد  المللي  بین  جشنواره  پنجمین  برپایي 
لباس فجر در تفاهم نامه اي به اتاق اصناف 

ایران واگذار شد.
در  سیما،   صداو  خبرگزاري  گزارش  به 
جلسه اي که با حضور علي مرادخاني معاون 
هنري وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامي،  حمید 

قبادي مدیر کارگروه مد لباس و علي فاضلي رئیس اتاق اصناف ایران در معاونت هنري 
این وزارتخانه تشکیل شد، با امضاي تفاهم نامه اي میان کارگروه ، اتاق اصناف ایران و 
معاونت هنري، برپایي پنجمین اثر بین المللي مد لباس فجر به اتاق اصناف ایران واگذار 

شد.
مدیر کارگروه مد لباس در این جلسه گفت: یکي از سیاست هاي جدید وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامي واگذاري      فعالیت هاي مختلف این وزارتخانه به بخش خصوصي است 
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وکارگزاري مد لباس نیز تلاش زیادي کرده تا بتواند این سیاست را عملي کند که در 
راستاي همین موضوع حدود سه ماه است که ما همکاریمان را با اتاق اصناف ایران به 

عنوان بزرگترین شبکه غیر دولتي کشور آغاز کرده ایم.
حمید قبادي افزود: فکر مي کنم که کارمان را دیر آغاز کرده ایم اما همه افراد درگیر در 
این کار و بیست و سه صنف موجود در کمیسیون اتاق اصناف همه تلاششان را مي کنند 

که به موقع به هدف مورد نظر برسیم.
وي اضافه کرد: گام دومي که با مجموعه اتاق اصناف ایران برداشتیم اعطاي نشان 
ایراني بر روي تولیداتمان است، ما در حال حاضر ظرفیت هاي زیادي در کشورمان داریم 
مخصوصاً در حوزه مد و لباس شاهد تولید محصولات با کیفیتي هستیم اما به دلیل 
شرایط موجود برخي از تولید کنندگان مجبورند نشانه هاي خارجي را  روي محصولات 

ایراني نصب کنند.
قبادي ادامه داد: با همکاري اتاق اصناف ، نشاني را طراحي خواهیم کرد که خانواده هاي 

ایراني تولیداتمان را با افتخار بخرند..
وي گام بعدي کارگروه مد لباس و اتاق اصناف ایران را واگذاري مسئولیت هاي اجرایي 
و دبیري جشنواره هاي فجر به بخش خصوصي ذکر کرد و گفت : پیشتر ، از شش 
جشنواره اي که برگزار شد مسئولیت اجرایي سه دوره آن برعهده معاونت هنري بوده 
که با سیاست هاي مرادخاني معاون هنري وزیر ارشاد، واگذاري جشنواره مد و لباس ، 
دومین واگذاري است. وي گفت: همچنین قرار است با امضاي این تفاهم نامه دوره هاي   
ششم و هفتم جشنواره مد و لباس فجر در یک پروسه سه ساله به این اتاق واگذار شود.

قبادي افزود: اتفاق بسیار مهمي که در این تفاهم نامه به آن اشاره شده واگذاري صفر تا 
صد هزینه هاي این جشنواره به اتاق اصناف ایران است..

قبادي درباره جزئیات این تفاهم نامه گفت: طبیعتاً اتاق اصناف ایران با داشتن بیش از 
3 میلیون عضو و دستکم 24 اتاق تخصصي مد و لباس مي تواند بخوبي این مسئولیت 
را به عهده بگیرد ؛ همچینین براي بهتر شدن کار قرار شد که پنج نفر از اعضاي هیات 

مدیره اصناف درشوراي سیاستگذاري جشنواره حضور داشته باشند.
وي افزود: از مهمترین تعهداتي که در این تفاهم نامه آمده است مي توان به تسهیل ، 
ایجاد هماهنگي و به وجود آوردن شرایط مناسب کار براي دوستان اتاق اصناف ایران و 
ارائه گزارش عمل به تعهدات مالي و اجراي درست برنامه هاي داده شده از سوي بنیاد 

اتاق اصناف ایران اشاره کرد.
قبادي گفت: هدف از امضاي این تفاهم نامه نیز واگذاري فعالیت هاي اجرایي از دولت 

به بخش هاي خصوصي است.
معاون هنري وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامي هم درباره این تفاهم نامه گفت : امیدوارم 
بر اساس سیاست هاي کلي دولت بتوانیم با چنین اقداماتي فضاي کار را براي فعالیت 
بخش هاي خصوصي ایجاد کنیم و دولت نیز به جاي پرداختن به کارهاي اجرایي بیشتر 

، روي روند امور مختلف نظارت کند.
مرادخاني افزود : مقوله مد و لباس درحال حاضر به نقطه مطلوبي رسیده اما همه ما 

مي دانیم که این فضا نوپا است و ما تجربیات زیادي در این عرصه نداشته ایم.
وي ادامه داد : در هر دوره اي که جشنواره فجر برگزار شده است اطلاعات و تجربیات 
زیادي کسب کرده ایم،  اما کشوري با این تمدن که درطول تاریخ توانسته موثر واقع شود 

باید در این زمینه هم به تجربیات خیلي خوبي برسد.
مرادخاني ابراز  امیدواري کرد: در آینده با کمک اتاق اصناف بتوانیم شاهد فعالیت هاي 
مناسب در حوزه مد و لباس باشیم. رئیس اتاق اصناف ایران هم در این جلسه درباره این 
تفاهم نامه گفت : خوشبختانه در دولت جدید نگاه تعاملي دولت با بخش خصوصي ، نگاه 
واقعي است و سپردن کار مردم به دست خود مردم و مردم محور کردن اقتصاد و فرهنگ 

، از اصولي ترین کارهایي است که دولت به آن توجه دارد.
علي فاضلي افزود: دومین کار بزرگي که در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي در دولت 

جدید انجام شده ، واگذاري جشنواره مد و لباس فجر به اتاق اصناف ایران است.
وي با بیان اینکه  اصناف برخلاف دیگر قشرها درهمه جا وجود دارد و درحال حاضر نیز 
28 اتحادیه صنفي در کشور در این رخداد بزرگ مشارکت خواهند کرد گفت : نخستین 
بار است که تصمیم داریم از مزون ها و طراحان ایراني استفاده ویژه اي داشته باشیم. 

فاضلي افزود: ما هر ماه نیز یک گزارش از فعالیت هاي خود ارائه خواهیم کرد.

2۰ درصد الیاف نساجی صادراتی کشور از تولیدات دلیجان است
سازمان  خارجی  تجارت  توسعه  معاون 
مرکزی  استان  تجارت  و  معدن  صنعت، 
ایران  الیاف صادراتی  از  گفت: 20 درصد 
به کشورهای همجوار از شهرستان دلیجان 
صادر می شود. جعفر اصغری روز چهارشنبه 
الیاف  ارزش  افزود:  ایرنا  با  گفت و گو  در 

صادراتی کشور سالانه 82 میلیون دلار است که بیش از 16 میلیون دلار آن متعلق به 
شهرستان دلیجان است. وی اظهار کرد: شهرستان دلیجان قطب تولید الیاف پلی استر 
کشور محسوب می شود که سهم به سزایی در تولید و صادرات این محصول در کشور 
دارد. معاون توسعه تجارت خارجی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان مرکزی بیان 
کرد: بیش از 25 هزار تن الیاف نساجی در سال جاری در دلیجان تولید و روانه بازار داخلی 

و خارجی شده است.
اصغری بیان کرد: 19 واحد صنعتی و تولیدی الیاف در استان مرکزی فعال است که 
دو واحد آن در خمین و ساوه و بقیه در شهرستان دلیجان فعال هستند. وی اظهار 
کرد: از صنایع الیاف نساجی دلیجان پنج واحد در زمینه تولید تیم پنبه ای و بقیه نیز تیم 
لایی فعالیت می کنند. اصغری توضیح داد: صنایع الیاف نساجی دلیجان با برخورداری از 
تکنولوژی روز و تامین ماشین آلات مدرن از کشورهای اروپایی محصول با کیفیت تولید 

و روانه بازار داخلی و خارجی می کند.
وی افزود: دلیجان یکی از بزرگترین تولید کننده الیاف کتان تایپ های تنسیتی در کشور 
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است و تامین کننده مواد اولیه مصرفی اکثر صنایع نساجی تولید کننده انواع نخ ،پارچه، 
پتو، موکت، نان وون و کالای خواب و سایر صنایع نساجی وابسته است.

اصغری گفت: در واحدهای تولیدی الیاف دلیجان یک و هزار 600 فرصت شغلی 
مستقیم فراهم شده است. شهرستان دلیجان درجنوب استان مرکزی دارای 400 واحد 

صنعتی در چهار شهرک و ناحیه صنعتی است.

تأییدیه نانو مقیاس مجتمع رنگدانه ، نانو نخ و گرانول سیرجان
شرکت رنگدانه سیرجان موفق به دریافت 
توسعه  ویژه  ستاد  از  نقیاس  نانو  تأییدیه 
فناوری  و  علمی  معاونت  نانو  فناوری 
ریاست جمهوری شد. به گزارش نساجی 
امروز، محصولات مجتمع رنگدانه، نانو نخ 
و گرانول سیرجان به شرح زیر موفق به 

دریافت تأییدیه نانومقیاس شد: 
*گرانول کامپاند پلیمری و مستربچ حاوی نانو ذرات اکسید روی با خاصیت آنتی باکتریال 
و مقاوم دهنده UV مورد مصرف در صنایع بسته بندی، بهداشتی،  فیلم های کشاورزی، 

نساجی، صنایع خودرو، اختمانی و بیمارستانی
*الیاف و نخ پلی پروپیلن حاوی نانو ذرات اکسید روی با خاصیت آنتی باکتریال و مقاوم 

دهنده UV مورد مصرف در صنایع نساجی، فرش ماشینی و موکت. 

سراب بافت  به چرخه تولید برگشت
از  یکی  عنوان  به  بافت  سراب  نساجی 
پارچه  و  نخ  تولیدی  بزرگترین واحدهای 
سال  هفت  از  پس  کشور  شمال غرب 

تعطیلی، دوباره به چرخه تولید برگشت.
سازمان صنعت،  رئیس  ایرنا،  گزارش  به 
معدن و تجارت آذربایجان شرقی در آئین 

راه اندازی مجدد این واحد تولیدی افزود: این واحد از سال 1387 هجری شمسی به دلیل 
وقوع آتش سوزی در سالن ریسندگی آن و مشکلات مالی ناشی از این حادثه تعطیل 
شده بود که با رفع موانع در ستاد تسهیل دوباره راه اندازی شد. حسین نجاتی افزود: 
ظرفیت تولید سالانه این واحد نساجی یک هزار و 500 تن نخ برای بافت 5 میلیون 

مترمربع پارچه است.
وی، با بیان اینکه این کارخانه قبل از تعطیلی برای 550 نفر اشتغالزایی داشت ، گفت: 
هم اکنون 150 نفر در این واحد جذب و مشغول کار هستند که انتظار می رود با احیای 

مجدد سالن ریسندگی، تعداد کارگران افزایش یابد.
هوشنگ فاخر، مدیرعامل شرکت سراب بافت نیز با قدردانی از تلاش ها و همکاری های 

مدیران استان و شهرستان و بانک عامل در جهت راه اندازی دوباره این کارخانه گفت: با 
مرمت و احیای مجدد سالن ریسندگی تعداد کارگران به 500 نفر افزایش خواهد یافت.

کارخانه  سراب بافت در زمینی به مساحت 20 هزار مترمربع در 5 کیلومتری شهر سراب 
در سال 1376 احداث شد؛ این واحد تولیدی در فروردین سال 1387 دچار حریق شد 
و 500 نفر از کارگران آن بیکار شدند. شهرستان سراب دارای دو بخش مرکزی و 
مهربان، 9 دهستان و 163 روستا بوده و بر اساس آخرین سرشماری، 132 هزار و 94 

نفر جمعیت دارد.

ایتالیا صادرات ماشین آلات نساجی به ایران را از سرگرفت
ماشین  کنندگان  تولید  اتحادیه  رئیس 
آلات نساجی ایتالیا با اشاره به ضرر ایتالیا 
از پایبندی به تحریم ایران گفت: در سال 
به  نساجی  ماشین آلات  2014، صادرات 
دلیل  به  هرچند  شد،  گرفته  سر  از  ایران 
تحریم ها به وسعت گذشته نبود. به گزارش 

تکستایل ورلد، ایران از گذشته های دور یکی از مشتریان اصلی صنعت ماشین آلات 
نساجی ایتالیا بوده است. در واقع تحریم های غرب موجب توقع ارسال ماشین آلات 
نساجی به ایران شده و اکنون این امیدواری وجود دارد که توافق هسته ای اخیر مسیر را 

برای بازسازی صنعت نساجی این کشور هموار سازد.
اتحادیه تولید کنندگان ماشین آلات نساجی ایتالیا برای تثبیت حضور خود در بازار ایران 

در هیئت تجاری اعزامی ایتالیا به این کشور در اواخر ماه نوامبر حضور خواهد داشت.
تحریم های غرب در سال های اخیر مانع از مدرنیزه شدن صنعت نساجی ایران و رقابتی 
باقی ماندن در سطح بازارهای جهانی شده است. توافق هسته ای منعقده در 14 جولای 

راه را برای از سرگیری سرمایه گذاری ها در فن آوری نساجی در ایران باز می کند.
رافائلا کارابلی، رئیس اتحادیه تولید کنندگان ماشین آلات نساجی ایتالیا در این باره گفت: 
تولید کنندگان ماشین آلات نساجی ایتالیا  به داشتن روابط مستحکم با تولید کنندگان 
نساجی ایران به خود می بالند. در سال 2014، صادرات ماشین آلات نساجی به ایران از 

سر گرفته شد، هرچند به دلیل تحریم ها به وسعت گذشته نبود.
در سال 2004 ایران چهارمین وارد کننده بزرگ ماشین آلات نساجی ایتالیا محسوب می 
شد. پس از سال ها رکود، در سال 2014، صادرات ماشین آلات نساجی به این کشور 
مجددا رقم رو به رشدی را شاهد بود و از 5 میلیون یورو در سال گذشته به 14 میلیون 
یورو رسید. به گفته کارابلی: در عین حال، سهم چین و ترکیه از بازار ایران افزایش یافته 
و این به ضرر کشورهایی نظیر ایتالیا بوده که از تحریم ها تبعیت کرده اند. اکنون زمان 
آن فرا رسیده که ما انرژی هایمان را در بازار ایران سرمایه گذاری کنیم تا زمان از دست 
داده را جبران کنیم. نقطه آغاز حرکت ما حضور در هیئت تجاری اعزامی به ایران در 

اواخر ماه نوامبر خواهد بود.
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